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It’s cliché—especially for non-profits—to talk about “uncertain times.” 

I do think, though, that Ottawans’ uncertainty level is unusually high. Whether it’s the
prospect of four more years of an anti-ecological provincial government, another
election on the horizon at the federal level, the threat of damaging tariffs and trade
wars, or power grabs by the ultra-wealthy…there’s plenty to be anxious about.

In the face of such uncertainty, it’s easy to grow despondent. Where to start? And
what can we hope to accomplish?

On the gracious invitation of the Mahatma Gandhi Peace Council, I gave a talk earlier
this month that asked, “Why Bother with Local Environmental Action?” This question is
crucial for Ecology Ottawa: local environmental action is what we do. And the
uncertainty facing us only makes this question more urgent.

There are numerous answers. Local action is accessible: one need not cross the world.
It’s rewarding: you get to savour the benefits of your work. It’s community-building:
you’ll meet neighbours. And so on.

It’s true that you and I probably won’t save the world—at least, not by ourselves. But
global change starts with many, many local actions in each of our communities
worldwide. 

So let’s keep at it. Attend that City Council meeting. Share that petition. Join that
Community Association. Start that pollinator garden. Report that bike lane obstruction.
Request that tree. We’ll all be better for it, and no one is better placed to improve your
corner of the planet than you.

In solidarity,
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William and the Ecology Ottawa team

 

Welcome, Jade! We’re pleased to introduce the newest member of the Ecology
Ottawa team, Jade Scognamillo. Jade comes to us with eight years of experience in the
environmental non-profit sector, including with the Canadian Environmental Network
and the North Bay Heritage Gardeners. (She’s also an extraordinary swimmer. Look her
up!) Jade is our new Operations Manager.

Fossil Fuel Promotion in City facilities: Currently,
promoters of fossil fuels are permitted to advertise and
promote oil and gas in City of Ottawa facilities. Yes, it’s
hard to believe. We have a new campaign calling
attention to this absurdity. 

Concerns with Quarry Expansion: A proposed
expansion of a Stittsville quarry raises concerns for
species and habitat at risk and a dubious restoration plan.
An EcoYouth Council member wrote the City to express these concerns.

Gandhi Memorial Day: The Mahatma Gandhi Peace Council of Ottawa graciously
hosted our Executive Director William van Geest for a talk entitled “Why Bother with
Local Environmental Action? Ecology Ottawa on Greening Canada’s Capital” for Gandhi
Memorial Day.

Donate
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Ontario Election 2025: Have you voted yet? The Province plays a critical role in
numerous ecological issues in Ottawa. Check out our election page for our 10
Ecological Planks, our early voting guide, and past debate information. And vote
before February 27!

OC Transpo is Oversalting! Numerous
supporters have submitted photos showing how OC
Transpo is oversalting its facilities. This salt
inevitably contributes to our concerningly high
levels of salt in Ottawa’s streams. Learn more and
sign our petition.

Engage Ottawa: There are a number of projects
on Engage Ottawa with ecological dimensions,
including Lansdowne 2.0, cycling infrastructure at
Sussex and King Edward intersection and
Bridgestone and Eagleson intersection, and traffic calming on Kittiwake in Timbermere.
Get engaged!

Community Environmental Projects Grant Program: Ottawa non-profit
organizations interested in undertaking small-scale, community-based initiatives that
support sustainability should apply to the City’s CEPGP fund. Deadline is Mar 31.

 

World Radio Day: we spoke with CKCU about Ecology Ottawa’s latest activities and
upcoming plans on February 13, World Radio Day. Have a listen!
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Economy 🤝 Environment: In an excellent op-ed, Prof. Bill Wright argues that
“Investing in sustainability isn’t a financial burden; it’s an economic opportunity.” Wise
words for the crises we’re facing.

Ontario Election Platforms Comparison: The good folks at The Narwhal surveyed
each of the four major parties in Ontario on environmental issues. Three replied.
(Guess which one didn’t…) Read their responses.

We are powered by our volunteers and community supporters. Donate today to help
create a green, just, and resilient Ottawa! 

____________________

 

Parler de « temps incertains » est un cliché, surtout pour les organisations à but non
lucratif.

Je pense cependant que le niveau d'incertitude des Ottaviens est exceptionnellement
élevé. Qu'il s'agisse de la possibilité d'un gouvernement provincial anti-écologique
pendant quatre années supplémentaires, d'une autre élection à l'horizon au niveau
fédéral, de la menace de tarifs douaniers nuisibles et de guerres commerciales, ou de
la prise de pouvoir par les ultra-riches... il y a beaucoup de raisons d'être anxieux.

Face à une telle incertitude, il est facile de se décourager. Par où commencer ? Et que
pouvons-nous espérer accomplir ?

À l'aimable invitation du Mahatma Gandhi Peace Council, j'ai donné une conférence au
début du mois sur la question suivante : « Pourquoi se préoccuper de l'action

Donate Today
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environnementale locale ? » Cette question est cruciale pour Écologie Ottawa : l'action
environnementale locale est ce que nous faisons. Et l'incertitude à laquelle nous
sommes confrontés ne fait que rendre cette question plus urgente.

Les réponses sont nombreuses. L'action locale est accessible : il n'est pas nécessaire de
traverser le monde. Elle est gratifiante : vous pouvez savourer les bénéfices de votre
travail. Elle renforce la communauté : vous rencontrerez vos voisins. Et ainsi de suite.

Il est vrai que vous et moi ne sauverons probablement pas le monde - du moins, pas
tout seuls. Mais le changement global commence par de très nombreuses actions
locales dans chacune de nos communautés à travers le monde.

Alors continuons à agir. Assistez à cette réunion du Conseil municipal. Partagez cette
pétition. Rejoignez cette association communautaire. Créez ce jardin de pollinisateurs.
Signalez l'obstruction de la voie cyclable. Demandez cet arbre. Nous nous en
porterons tous mieux, et personne n'est mieux placé pour améliorer votre coin de
pays.

En toute solidarité,
William et l'équipe d'Écologie Ottawa

Bienvenue, Jade ! Nous sommes heureux de vous présenter la nouvelle membre de
l'équipe d'Écologie Ottawa, Jade Scognamillo. Jade nous arrive avec huit ans
d'expérience dans le secteur environnemental à but non lucratif, notamment au sein
du Réseau canadien de l'environnement et des North Bay Heritage Gardeners. (C'est
aussi une nageuse extraordinaire. Cherchez-la !) Jade est notre nouvelle Gestionnaire
des opérations.

Promotion des combustibles fossiles dans les installations de la Ville :
Actuellement, les promoteurs de combustibles fossiles sont autorisés à faire de la
publicité et à promouvoir le pétrole et le gaz dans les installations de la Ville d'Ottawa.

Faire un don
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Oui, c'est difficile à croire. Nous avons une
nouvelle campagne pour attirer l'attention sur
cette absurdité.

Préoccupations concernant l'expansion d'une
carrière : Un projet d'expansion d'une carrière à
Stittsville soulève des préoccupations concernant
les espèces et les habitats en péril et un plan de
restauration douteux. Un membre du Conseil
ÉcoJeunes a écrit à la Ville pour exprimer ces
préoccupations.

Journée commémorative de Gandhi : Le Conseil de la paix Mahatma Gandhi
d'Ottawa a gracieusement accueilli notre Directeur exécutif William van Geest pour
une conférence intitulée « Pourquoi se soucier de l'action environnementale locale ?
Écologie Ottawa sur l'écologisation de la capitale du Canada » à l'occasion de la
Journée commémorative de Gandhi.

Élections en Ontario en 2025 : avez-vous déjà
voté ? La province joue un rôle essentiel dans de
nombreux enjeux écologiques à Ottawa. Consultez
notre page électorale pour connaître nos 10
priorités écologiques, notre guide de vote par
anticipation et les informations sur les débats
passés. Et votez le 27 février !

OC Transpo met trop de sel ! De nombreux
supporteurs ont soumis des photos démontrant
qu'OC Transpo met trop de sel dans ses
installations. Ce sel contribue inévitablement à nos niveaux de sel inquiétants dans les
volets d'Ottawa. Apprenez-en plus et signez notre pétition.

Participons Ottawa : Il existe un certain nombre de projets sur Participons Ottawa
ayant des dimensions écologiques, y compris Lansdowne 2.0, l'infrastructure cyclable à
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l'intersection de Sussex et King Edward et à l'intersection de Bridgestone et Eagleson,
et la modération de la circulation sur Kittiwake à Timbermere. Impliquez-vous !

Programme de subventions aux projets communautaires liés à
l'environnement : les organismes sans but lucratif d'Ottawa qui souhaitent
entreprendre des initiatives communautaires à petite échelle appuyant le
développement durable sont invités à présenter une demande au fonds PSPCE de la
Ville. La date limite est le 31 mars.

Journée mondiale de la radio : le 13 février, Journée mondiale de la radio, nous
avons parlé avec CKCU des dernières activités et des projets à venir d'Écologie Ottawa.
Écoutez donc !

Économie 🤝 Environnement : Dans un excellent article d'opinion, le professeur
Bill Wright affirme que « Investir dans le développement durable n'est pas un fardeau
financier, c'est une possibilité économique ». Des paroles sages pour les crises
auxquelles nous sommes confrontés.

Comparaison des programmes électoraux en Ontario : Les bonnes gens de The
Narwhal ont interrogé chacun des quatre principaux partis en Ontario sur les
questions environnementales. Trois ont répondu. (Devinez lequel ne l'a pas fait...) Lisez
leurs réponses.

Nous sommes soutenus par nos bénévoles et les membres de la communauté qui nous
appuient. Faites un don dès aujourd'hui pour aider à créer un Ottawa vert, juste, et
résilient !

https://www.ecologyottawa.ca/r?u=1nyGBf1R2Ki5lEbdIf1kj3HVEn7vRXtN4mO43F0bi0-h7204__zIqo4kXHcmXnTkADDE3woDVzb_UyXXoiE3YFFC2gbsuKq0trHDP_nUUtAnwV_5t7Jo7SW7h911IbOaiZmzWCfMElyrw48y6bzsF-PxtsHVVDC42qdESLOo_42m9q8eTTWY3fpmULZZU8Yy_a67xSnXeYrVPdWnZv7qZkdp0a7oQSfVTW6SxU52MnW6XnXWnucujtoR7UyH9ilvLFXd_Kv-MeDiX-04USDXyw&e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=24&test_email=1
https://www.ecologyottawa.ca/r?u=LW7bCB7WXDe3K0iIjBslF8eqNqyWFwBPH3V08kJegibqCnjXtlsHulaQakQAwO9M&e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=25&test_email=1
https://www.ecologyottawa.ca/r?u=EhbQvB_DvisVax35bOca-adFCjtdBnso1Sl3WtWZ3TPjtvW4P7zxp__s2JPiYpIxYwo1UC8V_rrVwGnxfJARh1bIqHtqXkHoyt_7_8_IOa0&e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=26&test_email=1
https://www.ecologyottawa.ca/r?u=6agmjdcriH-4w3UHob4IyfTuOqgipUMRwwb-DONZiKQj0CudET8P1Kr3qRaOSUO_jLg-cRqY4HY8hHKbZ5lApLkpzsWtuHOxwBktJWNl9OA&e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=27&test_email=1
https://www.ecologyottawa.ca/r?u=6agmjdcriH-4w3UHob4IyfTuOqgipUMRwwb-DONZiKQj0CudET8P1Kr3qRaOSUO_jLg-cRqY4HY8hHKbZ5lApLkpzsWtuHOxwBktJWNl9OA&e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=27&test_email=1
https://www.ecologyottawa.ca/donate?e=3ecdbc92970de3175d8f94c350c30c7e&utm_source=ecologyottawa&utm_medium=email&utm_campaign=newsletter_february_2025&n=28&test_email=1


Ecology Ottawa
https://www.ecologyottawa.ca/

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded,
unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to

environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands
since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to

listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa
123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada
This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.
You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.
To stop receiving emails, click here.

Faire un don
aujourd'hui
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